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Inleiding 

In de raad van 31 okt. 2019 is het raadsvoorstel m.b.t. “De route naar een energieneutraal 

Westfriesland” vastgesteld. Onderdeel van dit voorstel waren o.a. het Westfries Energiekompas en 

de Startnotitie RES -NHN. Inmiddels hebben er participatiebijeenkomsten plaatsgevonden en zijn er 

zaken ingebracht door diverse organisaties en burgers, waaronder een brief van 

bewonersorganisaties NHN m.b.t. Datacenters en Res(sen), zie ingekomen stukken van de raad van 2 

juli 2020, no. 1270, 2-20-109520. Ook zijn er vragen gesteld door GroenLinks Hollands Kroon aan 

hun college  n.a.v. een artikel in het NRC Handelsblad over het vestigingsbeleid  m.b.t. datacenters 

( 5 juni 2020, “Polderdrama, datacentra slurpen alle groene stroom op”) en het Rapport 

“Systeemstudie Energie-infrastructuur Noord-Holland 2020-2050 “( Delft, CE Delft, juni 2019), zie 

bijlage. We weten dat deze zaken wellicht buiten de RES vallen, niettemin heeft ons dit gebracht 

tot de volgende vragen, juist ook, omdat via de RES Medemblik rechtstreeks, direct en indirect te 

maken heeft met ontwikkelingen in Hollands Kroon. 

 

1.  Bent u op de hoogte van het bewuste artikel in NRC Handelsblad en de hierboven 

genoemde Rapportage? Zo ja, wat is hierop uw reactie, met name gezien in het licht 

van de ontvangen signalen dat het vestigingsbeleid van Hollands Kroon m.b.t. 

datacenters het maatschappelijk draagvlak voor de energietransitie kan ondermijnen? 

antwoord  Het artikel en het rapport zijn bekend.  

 

In Nederland neemt de discussie over de wenselijkheid van datacenters toe. De 

Rijksoverheid bepaalt onder welke voorwaarden bedrijven – en dus ook datacenters – 

zich hier in Nederland kunnen vestigen. Dit is vastgesteld in nationale wetgeving. 

Gemeenten en provincies passen dit toe. Nederland is inmiddels wereldwijde voorloper 

op het gebied van netwerken, digitale infrastructuur en connectiviteit. De datacenter- 

en cloud industrie is inmiddels een belangrijk onderdeel van onze economie geworden. 

 

De RES beschrijft de mogelijkheden om de energieproductie met wind- en zonne-



 

 

energie te verduurzamen, om zo bij te dragen aan het realiseren van de landelijke 

doelstelling uit het Klimaatakkoord om in 2030 de CO2-reductie te halveren ten 

opzichte van 1990. De RES richt zich dus hoofdzakelijk op de vraag op welke locaties 

hoeveel zon- en windenergie kan worden opgewekt. Deze ‘groene stroom’ wordt 

verkocht op de elektriciteitsmarkt. Iedereen, particulier of bedrijf, kan hier stroom 

kopen. Dus ook datacenters.  

 

De elektriciteitsvraag van datacenters is een nationale opgave en hoeft dus niet in de 

regio opgelost te worden. Desalnietemin vraagt dit onderwerp een goede communicatie 

in het RES-proces. 

 

2. Is het bij in de inleiding geschetste verhaal, met name waar het gaat om onrust en 

draagvlak  bij en van bewoners m.b.t. de RES, regionaal onderwerp van gesprek 

geweest ? Wat zijn daarbij de belangrijkste conclusies en tendensen? Worden bv. de 

zorgen van de bewoners gedeeld en hoe denkt u en de regio hier verder mee om te 

gaan? 

Antwoord Het is regionaal onderwerp van gesprek, ook de provincie Noord-Holland maakt 

onderdeel uit van dit gesprek. De belangrijkste conclusies zijn bij antwoord 1 

beschreven. 

 

3. Een van de belangrijkste zaken die uit de participatie bijeenkomsten gekomen zijn is 

het belang wat de burgers hechten aan het open landschap. Open landschap, open 

ruimte is schaars, heeft een grote kwetsbare waarde en is van vitaal belang voor de 

rustmomenten van mens en dier en daarmee voor recreatieve en toeristische 

ontwikkelingen. Wij lezen in de antwoorden op vragen van GroenLinks Hollands Kroon, 

dat de datacenters via o.a. Microsoft, groene stroom van windpark Wieringenmeer kan 

claimen( zie antwoord op vraag 10 van de bijlage ).De productie van groene stroom kan 

binnen korte en wat langere termijn  d.m.v. windmolens en zonneweiden een enorm 

beslag leggen op de open ruimte, dit terwijl wind op zee  zonder SDE + subsidie voor de 

industrie bedoeld is en wind op land en IJsselmeer met SDE + subsidie voor de gebouwde 

omgeving. 

Bent u het met ons eens dat het bij de productie van duurzame energie op dit moment 

voornamelijk gaat om de verdeling van de kwetsbare open ruimte en dat het voor het 

behoud van het draagvlak van bewoners voor de energietransitie ondermijnend kan 

werken dat buitenlandse bedrijven, in dit geval Amerikaanse, een groot beslag gaan 

leggen op deze ruimte, zowel op land als indirect op water en kunt u dit toelichten? 

Antwoord Zie antwoord 1.  

4. Tijdens een van de participatiebijeenkomsten hebben we de vraag gesteld aan iemand 

van de provincie waar de datacenters, zij hebben gigantische hoeveelheden nodig, hun 

energie vandaan halen. Ons werd toen gezegd van de windmolens op zee. Inmiddels 

hebben wij ook andere informatie hierover ontvangen, zie daarvoor ook de vraag 

hierboven. Kunt u een beeld schetsen van hoeveel en welke vormen van energie de 

datacenters waar, nu en op de wat langere termijn nodig hebben en gaan gebruiken? 



 

 

Antwoord Er wordt verwacht dat de vermogensvraag van datacenters in de Kop van Noord- Holland 

van 111 MW (0,11 TWh) in 2020 naar 890 MW (0,89 TWh) in 2030 stijgt. Dit heeft geen 

gevolgen voor de opgave van de RES, zoals bij antwoord 1 is toegelicht. De energievraag 

van datacenters is een landelijke opgave.  

Daarnaast produceren datacenters restwarmte. De gemeente Hollands Kroon onderzoekt 

in hoeverre deze kan worden ingezet voor de warmtevraag van de gebouwde omgeving. 

 

 


